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 Per šių metų Lietuvos baidarių ir kanojų irklavimo čempionatą Trakų Galvės ežere 

rungtyniavo visi geriausieji mūsų šalies irkluotojai, nebuvo tiktai išvakarėse susirgusio triskart pasaulio 

ir Europos čempiono vilniečio Egidijaus Balčiūno. Tai pakoregavo jo porininko Alvydo Duonėlos planus. 

Jis pirmą sykį 500m ir 1000m nuotolius dviviete baidare irklavo su jaunuoju treniruočių draugu Roku 

Malinausku (tapo čempionu) bei vienvietę, kur 500m distancijoje po atkaklios kovos pralaimėjo 

panevėžiečiui Vytautui Vaičikoniui ir buvo antras. 

Šis čempionatas buvo pagrindinis atrankos etapas prieš pasaulio čempionatą, įvyksiantį rugpjūčio 9-12 

d. Duisburge (Vokietija). Pasak Lietuvos baidarių ir kanojų irklavimo federacijos generalinio sekretoriaus 

Zigmanto Raudoniaus, rinktinės sudėtis jau aiški. Tai-baidarininkai vilniečiai A. Duonėla, E. Balčiūnas, 

panevėžietis V. Vaičikonis ir Ričardas Nekrošius bei kanojininkai, šių metų Europos čempionai visaginiečiai 

Jevgenijus Šuklinas ir Raimondas Labuckas bei buvęs šiaulietis, o dabar Kaune studijuojantis Tomas Gadeikis. 

Planetos čempionatas mūsų irkluotojams bus labai atsakingas, Duisburge bus kovojama dėl kelialapių į 

Pekino olimpines žaidynes. Jeigu kartais lydėtų nesėkmė, dar bus vienas šansas kitąmet per Europos 

čempionatą. 

„Neaišku, kaip po šių startų susiklostys tolesnis A. Duonėlos ir E. Balčiūno likimas - Egidijus serga, 

Alvydas nelaimėjo vienviečių varžybų. Vis dėlto tikiu, kad jie abu Duisburge irkluos 200 m ir 500 m - abu yra 

Lietuvos baidarių irklavimo lyderiai. Vokietijoje savo lėšomis gal dar panorės startuoti vienas kitas 

kanojininkas. Iki pasaulio čempionato mūsų sportininkai varžybų daugiau neturės. 

Irkluotojai po kovų Trakuose planavo stovyklauti lenkų olimpinėje bazėje Valčiuose, tačiau mūsų 

kaimynai pasikvietė egzotiškų šalių komandas ir ten mums vietų nebeliko. Baidarininkai dabar treniruosis 

Limbažiuose (Latvija), o kanojininkai svarbiausioms metų varžyboms rengsis Trakuose. Gaila, kad mūsų 

sportininkai negalės gyventi bazėje, ten mūsų irkluotojams vietų neatsirado, o ukrainiečiams ir rusams atsirado“, - 

sako Z.Raudonius. 

 

Didelė garbė irkluoti su pasaulio čempionu 

 

Daug kam V. Vaičikonio  pergalė, irkluojant vienvietę baidarę 500 m distancijoje prieš A. Duonėlą buvo staigmena. 

Tačiau panevėžietis galvojo kitaip. Šiemet jie abu tarpusavyje rungtyniavo pirmą kartą ir V. Vaičikonis prieš startą galvojo 

tiktai apie pergalę. „Kad aplenkiau tituluotą varžovą, nieko netikėto. Gaila, kad prastai jaučiausi per šiemetinį Europos 

čempionatą ir savo startais likau nepatenkintas. Jau porą metų esu stipriausias vien-vietininkas Lietuvoje, todėl dabar 

pergalė nebuvo atsitiktinė. Laimėjau 500 m nuotolio varžybas, o kaip seksis 1000 m distancijoje, man jau nesvarbu", - sakė 

V. Vaičikonis. 

V. Vaičikonis irklavo ir dvivietę baidarę su Justu Vaičiuliu, kur 500 m distancijoje dar kartą buvo pasirengęs 

aplenkti A. Duonėlą ir R. Malinauską bei šioje valčių klasėje iškovoti teisę startuoti pasaulio čempionate. Tačiau nepasisekė. 

Šia pergale ypač džiaugėsi 2005 m. pasaulio jaunių čempionato vienviečių baidarių bronzos medalininkas, buvęs 



klaipėdietis, o dabar VPU pirmakursis R. Malinauskas bei jo pirmoji trenerė klaipėdietė Danutė Čyžienė, dabar teisėjavusi 

čempionate. 

O ką apie V.Malinauską sako įžymusis A. Duonėlą? „Yra rezultatai, protokolai. Su jaunimu ne tik kad smagu, bet 

įdomu irkluoti", -pasakė A. Duonėlą. O R. Malinauskas tiktai šyptelėjo ir tarė: „Jaučiu, kad pasaulio čempionas mane 

tempė, nedaug galėjau padėti." 

 

Europos čempionai sieks olimpinio kelialapio 

 

Atkakliai siekiantis olimpinio kelialapio į Pekiną mūsų kanojų irklavimo milžinas (ūgis- 1 m 97 cm ir svoris 97 kg) 

visaginietis Jevgenijus Šuklinas neturėjo sau lygių vienviečių kanojų varžybose. Šiemet jis pirmą sykį dalyvauja ir 1000 m 

distancijoje. Sekasi visai gerai, startai per tris Pasaulio taurės varžybų etapus jį nuteikė itin optimistiškai. Dabar Trakuose 

jis irgi laimėjo du aukso medalius. 

„Artėjant pasaulio čempionatui, dar nesu geros sportinės formos, I lenktyniauti buvo sunkoka. Mane varžovai galėjo 

ir aplenkti, bet jiems nesinorėjo pralaimėti. Manau, kad Duisburge nuo manęs Fortūna neturėtų nusisukti. Savotišku 

atradimu laikau tai, kad galiu neblogai irkluoti ir 1000 m nuotolį. Tačiau labai gaila, kad olimpinių žaidynių programoje nėra 

mano mėgstamos 200 m distancijos", - sakė J. Šuklinas. 

Sportininkas negalėjo pasakyti, kelintą sykį jis tapo Lietuvos čempionu. „Kai pasensiu, tada suskaičiuosiu visus 

savo medalius", - šypsodamasis sakė Europos čempionas. J. Šuklinas, kuris ypač didelį įspūdį daro Lietuvos kanojų 

irklavimo rinktinės vyr. treneriui kauniečiui Egidijui Gustui. 

“Jis labai minkštas ir plastiškas, per savo trenerio karjerą nemačiau kito tokio sportininko, kuris taip | viską greitai 

suprastų ir įsisavintų. Tokių žmonių labai reta, tai tikrai 4 neeilinis talentas. Tą J. Šuklinas ' įrodė per pasaulio jaunių 

čempionatą, kur pelnė aukso medalį, o dabar per Europos suaugusiųjų čempionatą. Dar labai įdomu, kad J. Šuklinas 

talentingas, bet ne tinginys. Tvirtai tikiu, kad jis savo tikslą tikrai pasieks ir dalyvaus Pekino olimpinėse žaidynėse. Gal 

vieno, o gal ir dviejų nuotolių varžybose", - sakė E. Gustas. 

Po du aukso medalius pelnė ir šio trenerio auklėtiniai, šių metų Europos čempionai R. Labuckas ir T. Gadeikis, 

irklavę dvivietę kanoją. Jie Duisburge irgi sieks olimpinių kelialapių. 
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